
       Protokół Nr 23.2012
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 26 listopada 2012 roku w godzinach 1330– 1545

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. - Wojciech Jassak,
 Zastępca dyrektora do spraw ekonomiczno - finansowych Przedsiębiorstwa Wodociągów 

i Kanalizacji sp. z o.o. - Andrzej Randzio,
 Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
 Naczelnik Wydziału  Polityki Społecznej - Irena Podlecka,
 Pełnomocnik  Prezydenta  ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  -  Maciej 

Juchniewicz,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zofia Pietkiewicz.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Opinia  do projektów uchwał:

1) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,
2) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia  opłat  za świadczenia publicznych przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk,

3) w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu  Współpracy  samorządu  miasta  Ełku 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w roku 2013 ,

4) w sprawie zatwierdzenia na terenie Gminy Miasta Ełk taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków za okres od dnia 01 stycznia 2012 roku do 
dnia 31 grudnia 2013 roku,

5) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  27  listopada  2012r 
i dotyczących prac Komisji.

4. Analiza projektu budżetu miasta na rok 2013.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad  wnioskując  o  wykreślenie  w pkt.  3  pkt.  1  -  projektu  uchwały  w sprawie   zmiany 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  miasta  Ełku  na  lata  2012-2027.  Tego  projektu  nie  ma 
w porządku obrad najbliższej sesji Rady Miasta.

Członkowie Komisji jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli zaproponowany porządek 
obrad j.w. 



Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu z 

ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 22.2012 z dnia 29 października 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3-ego 
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1)  Skarbnik Miasta  omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2012 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowane zmiany obejmują:
II)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Świadczeń 
Rodzinnych i Funduszu Alimentacyjnego
Dokonanie zmian w budżecie na rok 2012 w dziale 852 rozdział 85212 konieczne jest 
ze względu na:
Zwiększenie  w § 4110 (składki  na ubezpieczenie  społeczne)  na łączną  kwotę 6167zł  jest 
związane ze zmianą od 1 lutego 2012r. procentu składki rentowej z 4,50% na 6,50%.
Zmniejszenie  w § 4010,  §  4040 oraz § 4120 wynika  z  oszczędności  w wynagrodzeniach 
pracowników,  które  związane  są  m.in.  z  urlopem  macierzyńskim  pracownika  Wydziału 
Świadczeń  Rodzinnych  i  Funduszu  Alimentacyjnego,  z  rozwiązaniem  umowy  o  pracę 
pracownika  Referatu  Funduszu  Alimentacyjnego  oraz  z  przebywaniem  na  zasiłkach 
chorobowych pracowników. 
Proponuję  zaoszczędzone  środki  przeznaczyć  na  opłatę  licencji  za  rok  2013  programu 
komputerowego (§ 4300), na zakup papieru ksero do drukarek, którego zapas się wyczerpał 
(§ 4210) oraz na zakup drukarki OKI. 
III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki 
Społecznej 
1.   Projekt: „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej”  
Przeniesienie  wydatków  z  działu  852  rozdział  85295  dotyczy  realizacji  Projektu  „Ełckie 
Centrum Rewitalizacji Społecznej” nr umowy 2/P/2011 z dnia 26 października 2011r. 
W związku ze zmniejszeniem kwoty dofinansowania Partnera (Stowarzyszenie Alternatywa) 
przenosi się niewydatkowane środki na  zakup usług pozostałych tj. organizacja spotkania 
wigilijnego uczestnikom projektu (dzieci i młodzież).  Z oszczędności na wynagrodzeniach 
osób zatrudnionych do realizacji projektu przenosi się środki na eksperta podczas konferencji 
zamykającej  projekt.  Natomiast  niewykorzystane  środki  na  zakupach  przenosi  się  na 
organizację spotkania wigilijnego dla uczestników projektu (dzieci i młodzież). 
Głównym  celem  programu  jest  aktywizacja  osób  wykluczonych  lub  zagrożonych 
wykluczeniem społecznym,  ze  szczególnym  uwzględnieniem dzieci  i  młodzieży  w wieku 
10 – 20 lat, pokazanie oraz nauczenie młodych ludzi życia i funkcjonowania w innej formie 
niż to, co przekazuje im ulica oraz niewydolna wychowawczo rodzina.
2. Zmniejszeniu wydatków w budżecie Miasta w dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 o kwotę 
1.301 zł i zwiększeniu § 4110 o kwotę 1.301 zł. Przedmiotowa zmiana spowodowana jest 
utworzeniem pochodnych  od  wynagrodzenia  osób świadczących  usługi  podczas  realizacji 
programu „Daj mi szansę – ja też potrafię” - pedagog uliczny.
Zmniejszeniu wydatków w budżecie Miasta w dziale 851 Rozdziale 85154 § 2820 o kwotę 
3.000 zł i zwiększeniu § 2830 o kwotę 3.000 zł. Przedmiotowa zmiana spowodowana jest 
wpływem  większej  ilości  ofert  o  dofinansowanie  od  organizacji  pozarządowych 
finansowanych z § 2830 w ramach Otwartego Konkursu Ofert 2012. 
Zmniejszenie  wydatków  w Dziale  851 Rozdziale  85154 §  4170 i  §  2820 nie  spowoduje 
rezygnacji z realizacji planowanych działań w ramach Miejskiego Programu Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.



IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Biuro Współpracy 
z Organizacjami Pozarządowymi 
Zmniejszenie wydatków na dotacje dla organizacji pozarządowych o kwotę 70 465 zł 
i zwiększenie wydatków w rozdziale 71095 § 4300 o kwotę 63 000 i w rozdziale 75023 
§ 4300 o kwotę 7 465 zł.
Zmiany  wynikają  z  konieczności  zabezpieczenia  środków  na  pokrycie  kosztów 
funkcjonowania  kamienicy  przy  ul.  Małeckich  3  –  przewidywana  kwota  na  rok  2012 
(styczeń-grudzień)  wynosi  63  000zł;  kwota  7000  zł  przeznaczona  jest  na  oznakowanie 
zewnętrzne i wewnętrzne kamienicy przy ul. Małeckich 3. Przesunięcia w budżecie 
nie wymagają zwiększenia wydatków.   
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 4 radnych.   
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  4 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku.

* * *
2)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat 
za świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.

Projekt  przedmiotowej  uchwały dotyczy zmiany wysokości  opłat  za pobyt  dziecka  w 
przedszkolu. Świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone przez Gminę 
Miasto Ełk uwzględniające realizację  podstawy programowej  wychowania przedszkolnego 
udzielane są  bezpłatnie w wymiarze 5 godzin zajęć dziennie przez pięć roboczych dni  w 
tygodniu  od  poniedziałku  do  piątku.  Natomiast  świadczenia  publicznych  przedszkoli 
wykraczające poza wymiar w/w zajęć ustala się odpłatność rodziców (opiekunów prawnych), 
która obejmuje koszty zajęć opiekuńczo-wychowawczych oraz dydaktycznych, j/n:
1.  zajęcia  umożliwiające  realizację  programów  autorskich,  innowacyjnych,  służących 
wszechstronnemu rozwojowi dzieci,
2. zajęcia opiekuńcze dostosowane do wieku, potrzeb i możliwości dzieci,
 gry i zabawy badawcze, rozwijające zainteresowania i wiedzę w otaczającym świecie,
 zabawy wspomagające i korygujące rozwój mowy dzieci,
 gry i zabawy tematyczne, wspomagające rozwój społeczno-emocjonalny dzieci;
 zajęcia rozwijające zainteresowania i uzdolnienia artystyczne dzieci,
 zajęcia  przygotowujące  dzieci  do  udziału  w  przedszkolnych  i  środowiskowych 

konkursach, imprezach artystycznych i okolicznościowych.
Opłatę za świadczenia wykraczające poza podstawę programową proponujemy pobór opłaty 
wg  następującej wysokości:

− 11,00 zł za jeden dzień zajęć, za pierwsze  dziecko,
− 8,30 zł za jeden dzień zajęć, za drugie dziecko z tej samej rodziny, 
− 5,50 zł za jeden dzień zajęć, za trzecie i następne dziecko z tej samej rodziny.

Stawka będzie obowiązywała do końca sierpnia 2013 roku.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  omówionej  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 3 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 
głosie „wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie ustalenia opłat 
za świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.

* * *

3)    Prezes PWiK Wojciech Jassak powiedział, że pismem Nr DF – 3510/01/01/12 z dnia 18 
października  2012  r.  Przedsiębiorstwo  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  przedłożyło 
Prezydentowi Miasta Ełku wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od dnia 01 stycznia 2013 r. do dnia 31 grudnia 
2013r.

Proponowana  zmiana  taryfy  za  zbiorowe  zapatrzenie  w  wodę  i  odprowadzanie 
ścieków wynosić będzie dla:



1. gospodarstw domowych o 5,65 %,
2. pozostałych odbiorców o 5,96  %.

Wzrost ceny za wodę i ścieki w budżecie miesięcznym mieszkańca Ełku o 5,65 % oznacza 
wzrost wydatków o 1,38 zł. W przypadku rodziny 4 osobowej miesięczny wydatek na usługi 
wodociągowe i kanalizacyjne wyniesie 104,16 zł i wzrośnie w stosunku do wydatku w roku 
2012 o 5,52 zł.

Proponowana taryfa wynika ze wzrostu kosztów ponoszonych przez Spółkę na utrzymanie 
infrastruktury technicznej, w tym na eksploatację wód głębinowych,  oczyszczalnię ścieków 
mechaniczno – biologiczną, sieci wodociągowej o długości około 144 km (wzrost o ok 5 km), 
sieć kanalizacyjną  o długości  około 104 km (wzrost  o  około 4 km)  oraz przepompownie 
ścieków w ilości 15 sztuk.

Rok 2013 będzie wymagał od przedsiębiorstwa przygotowania nakładów inwestycyjnych 
rzędu 11 000 tys.  w ramach zadania pod nazwą „Poprawa gospodarki  wodno – ściekowej 
aglomeracji – Ełk” w latach 2008 – 2014. 
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zwróciła  uwagę,  że  ta  propozycja 
podwyżki  cen najbardziej  obciąży rodziny wielodzietne.  Dlaczego tego nie  bierzemy pod 
uwag,  że  nie  wszystkich  stać  na  ciągłe  podwyżki  w opłatach.  Może taryfa  powinna być 
zróżnicowana w zależności od sytuacji materialnej danej rodziny.

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski  –  zadania  realizowane  obecnie 
przez PWiK zostały przyjęte na podstawie wcześniej przyjętych uchwał przez Radę Miasta 
m.in. dotyczy to zadania pod nazwą „Poprawa gospodarki wodno – ściekowej aglomeracji – 
Ełk”  w  latach  2008  –  2014.  Prezydent  Miasta  otrzymując  propozycję  nowej  taryfy  ma 
obowiązek sprawdzić wszystkie wskaźniki, jeśli wyliczenia są prawidłowe to następnie kieruje 
taki projekt uchwały do Rady Miasta. Natomiast taryfy nie można różnicować w zależności od 
dochodów,  tutaj  można  pomyśleć  o  formie  innej  pomocy.  My  mamy  do  rozważenia 
przedłożony projekt uchwały. Jeśli nie podniesiemy stawki taryfy, to trzeba byłoby uchwalić 
dotację  z  budżetu  miasta  do  PWiK.  Sytuacja  budżetu  jest  taka,  że  nie  widać  tutaj  żadnej 
możliwości takiego rozwiązania. Należy mieć świadomość, że czeka nas jeszcze ustalenie ceny 
odpadów. Być może tutaj będzie potrzebna dotacja.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  omówionej  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 5 radnych. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 3 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 
głosach  „wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia na terenie Gminy Miasta Ełk taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na  okres  od dnia  01 stycznia  2013 roku do dnia 31 
grudnia 2013 roku.

Do punktu  4- ego
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił ogólne dane dotyczące projektu budżetu miasta 

Ełku na 2013 roku omawiając na wstępie wieloletnią  prognozę finansową. Załącznik nr 4 
pokazuje założenia na jakich została oparta prognoza. Dochody 2-3% wydatki bieżące 2% 
zwyżki. Oprocentowanie obligacji od roku 2015 – 5%.
W projekcie budżetu miasta:
− planowane dochody w wysokości 162.739.290 zł,
− planowane wydatki w wysokości 160.839.634 zł,
− nadwyżkę budżetu w wysokości 1.899.656 zł,
− rozchody na spłatę kredytów i wykup obligacji w wysokości 7.899.656 zł,
− zaciągniecie kredytu długoterminowego w wysokości 6.000.000 zł na deficyt jaki wynika 
z budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań.
Źródła dochodów stanowić będą podobne tytuły jak w roku poprzednim. Sprzedaż mienia 
komunalnego – 9 mln zł.



Jeśli chodzi o wydatki, zostały one założone zgodnie z Zarządzeniem Prezydenta Miasta do 
2% wzrostu. To na co trzeba zwrócić szczególną uwagę, to wydatki oświatowe, które to są 
z góry nam narzucone.   

Jeśli chodzi o opiekę społeczną - zadania zlecone w zależności od wykonania. Przyjęte na 
poziomie tegoroczny. Nasze środki wzrastają zgodnie z przyjętą zasadą o 2% w stosunku do 
2012 roku. Program profilaktyki, przeciwdziałania alkoholizmu i narkomanii – 876 tys. zł. 
W tym roku planowane wykonanie wyniesie około 1 mln zł.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zaproponował,  aby  skupić  się  na  działach, 
którymi  tematycznie  zajmuje  się  Komisja.  Dział  851 ochrona zdrowia kwota  981.996 zł, 
kwota ta, to tylko 44% obecnych wydatków planowanych w tym roku na ochronę zdrowia. 
Czy  oprócz  planowanych  szczepień  przeciwko  pneumokokom  są  również  środki  na 
szczepienia przeciwko grypie?

Naczelnik Wydziału  Polityki Społecznej Irena Podlecka – szczepienia przeciwko grypie 
były w tym roku realizowane ze środków Pro-Medica.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – był taki plan, by co roku zabezpieczać 1 mln zł 
na niezbędne inwestycje w szpitalu „Pro-Medica”. Środki pochodziły z poręczenia kredytu. 
Czy w roku przyszłym również będą środki z poręczenia kredytu dla „Pro-Medica”?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – w dziale 757 jest pozycja wypłaty z tytułu poręczeń i 
gwarancji, kwota 558.642 zł Jeśli chodzi o prognozę wieloletnią, to tego zadania dotyczącego 
inwestycji  przy szpitalu „Pro-Medica”nigdy nie było,  jako zadania własnego w zadaniach 
wieloletnich. W tym roku przekazaliśmy 725 tys. zł do „Pro-Medica” .

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski przypomniał wniosek dotyczący wsparcia kwotą 
12 tys. zł działalności Środowiskowego Domu Samopomocy Pod Kasztanami w Ełku.

Naczelnik Wydziału Pomocy Społecznej Irena Podlecka  powiedziała, że działające tam 
stowarzyszenie może się zwrócić o dofinansowanie w ramach konkursu dużych i  małych 
grantów.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Irena Podlecka – należałoby pomyśleć  o finansowym 
wsparciu Miejskiej Biblioteki Publicznej.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – Pani Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
przygotowuje w przyszłym roku na 15 maja uroczystość nadania imienia Zofii Nasierowskiej 
naszej bibliotece. Chcielibyśmy wesprzeć finansową tą imprezę.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – planowane wydatki na imprezy miejskie, na 
jakim są poziomie?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – środki finansowe są znacznie zmniejszone, jest 
to o około 210 tys. zł mniej.

Do punktu  5- ego
 Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska zwróciła się, aby Komisja udała się do 

hospicjum w Jaśkach k/Olecka i zobaczyła, jak to hospicjum funkcjonuje. Dobrze, by w tej 
wizycie uczestniczył Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski powiedział, że zwróci się w tej sprawie z prośbą 
do Przewodniczącego Rady Miasta, by wystąpił  z pismem, czy taka nasza wizyta jest tam 
możliwa.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska – temat utworzenia w Ełku hospicjum 
należy nadal drążyć. Dobrze byłoby się umówić z Panem Prezesem Zakrzewskim na spotkanie 
w tej sprawie wraz z Z-cą Prezydenta Miasta Arturem Urbańskim. Może udałoby się przekonać 
NFZ, że taka potrzeba istnieje.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  powiedziała,  że  chciałaby  w  jakiś 
sposób  pomóc  najbiedniejszym  osobom,  rodzinom  w  naszym  mieście.  Może  pomyśleć  o 
założeniu stowarzyszenia czy innej organizacji, która podjęłaby ten trudny temat.

Radca Prawny Zofia Pietkiewicz zauważyła, ze przede wszystkim takie stowarzyszenia nie 
może wchodzić w kompetencje MOPS. Nad całą  formuła należałoby się  zastanowić.  Taka 



fundacja czy stowarzyszenie musi  mieć swój statut  i  grupę założycielską,  przynajmniej  15 
osób. Od strony formalno-prawnej deklaruje swoją pomoc.

Przewodniczący Komisji  Idzi Podwojski poinformował, że w 108 Szpitalu Wojskowym 
powstała  Pracownia  Diagnostyki  Histopatologicznej  i  Cytologicznej.  Na razie  będą  w niej 
wykonywanie  badania  w  zakresie  diagnostyki  materiału  tkankowego,  czyli  badania 
histopatologiczne.  Ceny na pewno będą konkurencyjne w stosunku do Białegostoku. To jeden 
z etapów tworzenia w placówce ośrodka onkologii. Powstanie pracowni zostało sfinansowane 
z dotacji Ministerstwa Obrony Narodowej. 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

